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VÁROSI ÖNKORMÁNYZAT 
KÉPVISELŐ-TESTÜLET 
ENCS 
Szám: 138-18/2011 

JEGYZŐKÖNYV  
a Képviselő-testület Encs Városháza kistermében 

2011. december 19-én 
 13.30 órai kezdettel tartott üléséről 

 

Jelen vannak: Bratu László polgármester, Szeles András alpolgármester,  Bolobás Péter, Bratu Ferenc, 
Karsai Attila, Kléri Bertalan, Molnárné Juhász Éva,  Timár László, dr. Vidákovics Béla helyi képviselők. 
 
Tanácskozási joggal jelen vannak: dr. Halász Ferenc jegyző, dr. Szántó Marianna aljegyző, Urbánné 
Kléri Szilvia szakreferens, Illésné Boros Anikó Igazgatási Irodavezető, Dojcsák Mihály a Műszaki Iroda 
munkatársa, Ferencsák Sándorné Pénzügyi Irodavezető, Rivnyák Istvánné,  Hódiné Gazsi Ágota, Kércsi 
Tibor, Rácz László intézményvezetők,  Bartek József a Városgazda Kft. ügyvezetője, dr. Basista Erika 
bizottsági tag, Varga József. 
 

Bratu László polgármester köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy a 9 képviselő-testületi tagból 9 
jelen van, így az ülés határozatképes, azt megnyitja.  
 
Tájékoztatja a Képviselő-testületet az ülés tervezett napirendjéről. Felhívja a figyelmet, hogy a nyilvános 
ülés tartását zárt ülés követi. 
 

A Képviselő-testület az ülés napirendjét egyhangúlag az alábbiak szerint fogadja el: 
 

Ülési napirend tárgya: 
 
1. Az önkormányzat 2012. évi várospolitikai feladatterve 
 Előadó: polgármester 
2. A Képviselő-testület 2012. évi munkaterve  
 Előadó: polgármester 
3. Beszámoló az Encsi Többcélú Kistérségi Társulás tevékenységéről 
 Előadó: polgármester 
4. Beszámoló az Encs Város Fejlesztéséért Közalapítvány munkájáról 
 Előadó: a Kuratórium elnöke 
5. Beszámoló az Encs Város Szociális Helyzetének Javításáért Közalapítvány tevékenységéről 
 Előadó: a Kuratórium elnöke 
6. Beszámoló az Encs Város Kultúrájáért és Sportjáért Közalapítvány tevékenységéről 
 Előadó: a kuratórium elnöke 
7.  Indítványok, bejelentések  
 

ÜLÉSI 
 NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA 

 
Napirend tárgya:         Előadó 
 
1.) Az önkormányzat 2012. évi várospolitikai feladatterve   Bratu László 
   polgármester  
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Bratu László polgármester elmondja, hogy voltak jobb időszakok is az önkormányzat életében, amikor 
tervezhetőbbek voltak a megvalósítható feladatok. Az ország jelenlegi helyzetében nagy előre haladási 
lehetőség nincs és nem is várható. Igaz ez a környező országokra is. Jelentős mértékben érezteti hatását a 
recesszió. Csak az uniós forrásokra lehet támaszkodni a fejlesztések során, de ezek közül is csak azok 
jöhetnek szóba, amelyek legalább 90%-os támogatást nyújtanak a projekt megvalósításához.  
Nem tudni mit hoz a jövő. Elindult egy folyamat, melynek első lépése a tűzoltóságok állami irányítás alá 
vonása, melyet követ a köznevelési, vízi-közmű, szociális és önkormányzati szféra átalakítása az év 
során. Az országgyűlés a két ünnep közötti ülésszakban tárgyalja ezen sarkalatos törvényeket. A 
vagyontárgyak önkormányzati tulajdonban maradnak, de párhuzamosan a forgalomképtelen 
vagyontárgyakból létrejön egy állami vagyon, mely vonatkozásában meghatározzák, hogy mely feladatok 
ellátását szolgálják. 
A várospolitika meghatározza az önkormányzat jövő évi feladatait, de az biztos, hogy a testület 
rendszeres fog foglalkozni vele, hiszen a mindennapokat érinti. 
Kéri a képviselőket tegyék meg észrevételeiket, javaslataikat. 
 
Kléri Bertalan  képviselő, a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság elnöke egyetért azzal, hogy nehéz a 
változó környezetben tervezni, de fontos a megvalósításra váró feladatok meghatározása és annak 
áttekintése, melyek az áthúzódó feladatok. A bizottság egy kiegészítést javasol a 4. pontban található 
fejlesztési elképzelések kapcsán: a fügödi tagiskola kerítésének elkészítését fel kell venni a jövő évben 
megvalósítandó feladatok sorába. Ezzel a kiegészítéssel a bizottság elfogadásra javasolja az előterjesztést. 
 
Bratu László polgármester elismeri, hogy ez olyan feladat, melyet a településrészi önkormányzattal 
összefogva meg kell oldani a lehető legolcsóbban, anyagköltségen. 
További kérdés, észrevétel hiányában szavazásra bocsátja az előterjesztést. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 
 
  Szám:  129/2011. (XII.19.) Kt. határozat 

Tárgy: A 2012. évi Várospolitikai feladatterv elfogadása. 
 
A Képviselő-testület a 2012. évi Várospolitikai feladattervet az elhangzott 
kiegészítéssel tudomásul veszi, azt elfogadja. 
 

  Határidő:  2012. január1, illetve munkaterv szerinti KT ülés 
Felelős :  polgármester 
 

Napirend tárgya:           Előadó 
 
2.)          A Képviselő-testület 2012. évi munkaterve            Bratu László 

           polgármester  
 
Bratu László polgármester kérdés, észrevétel hiányában szavazásra bocsátja a tervezetet. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 
    
  Szám:   130/2011. (XII. 19.) Kt.  határozat 
  Tárgy:  A Képviselő-testület 2012. évi munkaterve 

 
A Képviselő-testület megtárgyalta a 2012. évi munkatervre tett javaslatot és azt 
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elfogadja, munkája irányvonalaként ismeri el. 
 
Felelős:   polgármester 
Határid ő:  2011. december 31.,illetve folyamatos 

 
Napirend tárgya:            Előadó 
 
3.)        Beszámoló az Encsi Többcélú Kistérségi Társulás  tevékenységéről            Bratu László 

             polgármester 
              

Bratu László polgármester elmondja, hogy várhatóan a társulás sem kerüli el a kormányzati átalakítást. 
Demeter Ervin kormánymegbízott úr a kistérségi polgármesterek tájékoztatása során kijelentette, hogy a 
járási kormányhivatalok létrejöttének legutolsó időpontja 2013. január 01. A szervező munka 
előrehaladott állapotban van és januárban nyilvánosságra kerül a járási székhelyek listája. A járási 
hivatalok mellett lesznek ún. egyéb kormánymegbízotti helyek, kormányablakok, ahol végeznek majd 
közszolgáltatási feladatokat, főleg ott, ahol a kistérségben több város van. Elmondása szerint lehet, hogy 
már 2012. július 01-től, vagy szeptember 01-től, az új tanév indításával felállnak a járási 
kormányhivatalok, annál is inkább, mert az oktatás is állami feladat lesz a kormányhivatal ellenőrzése 
mellett. A tagozódás még nem ismert. Ahhoz azonban, hogy a szabad akaratból létrehozott 
önkormányzati társulások hatósági feladatokat lássanak el, kötelező társulássá kell őket átalakítani. 
Megkérdezi Juhász Zsolt urat a munkaszervezet vezetőjét, kívánja-e kiegészíteni az írásos anyagot? 
 
Juhász Zsolt munkaszervezet-vezető elmondja, hogy két dologban kívánja a beszámolót kiegészíteni. 
Egyrészt azzal, hogy a belső ellenőrzés tekintetében lezárult a MÁK által végzett 2010. évi normatíva 
felhasználás ellenőrzése és nem állapított meg semmilyen hiányosságot, amely azt mutatja, hogy a 
működés szabályszerű volt. Másrészt arról kívánja a testületet tájékoztatni, hogy az LHH-s keretben az 
előzsűrizett pályázati kiírások között lehetőség nyílik az egészségnevelési tervek és ehhez kapcsolódó 
tervek készítésére a TÁMOP keretében. Ezzel kapcsolatosan hamarosan megkeresik a szakmai 
szervezeteket és benyújtják a pályázatot és az átalakulás után is koordinálják azt, ha erre lehetőség lesz. 
 
Bratu László polgármester kérés, észrevétel hiányában szavazásra bocsátja a beszámoló elfogadását. 
 
Encs város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 
 
  Szám:  131/2011. (XII.19.) Kt. határozat 
  Tárgy:  Beszámoló az Encs Többcélú Kistérségi Társulás   
    tevékenységéről 

 
A Képviselő-testület megtárgyalta az előterjesztést és az Encsi Többcélú Kistérségi 
Társulás tevékenységéről szóló beszámolót elfogadja.  
 
 Felelős :  polgármester 
 Határidő :  azonnal 

 
 
Napirend tárgya:           Előadó 
 
4.)        Beszámoló az Encs Város Fejlesztéséért Közalapítvány munkájáról         Mercz Dániel 

           a Kuratórium elnöke  
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Bratu László polgármester tájékoztatja a képviselőket, hogy Mercz Dániel úr egyéb irányú elfoglaltsága 
miatt nem tud jelen lenni az ülésen, de jelezte, hogy írásos anyagát nem kívánja kiegészíteni. 
 
Kléri Bertalan  képviselő, a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság 
megtárgyalta a beszámolót és megállapította, hogy mint azt az anyag is tartalmazza a Kuratórium 
munkáját jelentősen megnehezítette a pénztelenség.  
Köszönetét fejezi ki a bizottság a leköszönő kurátorok lelkiismeretes munkájáért, és reményét fejezi ki, 
hogy az új kuratórium a város érdekében ki tudja majd fejteni mindazt a tevékenységet, amelyet 
szeretne,ehhez kíván sok sikert. 
 
Bratu László polgármester kijelenti, hogy az elmúlt évek során jelentős változáson ment át az alapítvány 
tevékenysége. Korábban sok olyan fejlesztésnek volt jele és helye a városban, amely nem pénzkérdés 
volt. Az emberek összefogásának sokat köszönhetett a város a fejlődése kezdetén. Ma is látványos 
eredmények lennének elérhetőek a közösség szervezésével, a tettre kész emberek munkájának 
koordinálásával. Ehhez kéri az új kuratórium közreműködését, segítségét.  
 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 
 
  Szám:   132/2011. (XII.19.) Kt.  határozat 
  Tárgy:  Beszámoló az Encs Város Fejlesztéséért Közalapítvány munkájáról 

 
A Képviselő-testület megtárgyalta az előterjesztést és az Encs Város Fejlesztéséért 
Közalapítvány munkájáról szóló beszámolót elfogadja.  
 
Felelős:   polgármester 
Határid ő:  azonnal 

 
 
Napirend tárgya:           Előadó 
 
5.)        Beszámoló az Encs Város Szociális Helyzetének Javításáért  Bucskó János 

 Közalapítvány tevékenységéről      ügyvezető 
 
Bratu László polgármester tájékoztatja a jelenlévőket, hogy a kuratórium elnöke és az ügyvezető úr sem 
tud a mai ülésen részt venni egyéb irányú elfoglaltsága miatt. 
A továbbiakban elmondja, hogy az ősz folyamán a kuratórium lemondott és a szociális bizottság 
elnökével, a kuratórium elnökével és az ügyvezetővel folytatott egyeztetés során az került megállapításra, 
hogy a régi támogatási lehetőségek eltűntek, mert az alapítvány célja nem kompatibilis az uniós 
előírásokkal. Ez a tendencia érezhető volt már az elmúlt évek során, hiszen évről évre csökkent az 
elnyerhető támogatások összege 1-1 millió forinttal, míg végül a 2011. évi alig egy millió forintos 
támogatási összeg már azt a problémát vetette fel, hogyan lehet az eredeti alapítványi célokat 
megvalósítani. A kuratórium úgy vélte, hogy a lemondásával fejezi ki azt, hogy a jelenlegi formában nem 
látja a célok elérését és a törvényes működést fenntarthatónak. Éppen ezért javasolja a határozati 
javaslatot ennek megfelelően kiegészíteni és kérni a felügyeletet ellátó ügyészségtől a működés 
felülvizsgálatát és a vagyontárgyak önkormányzat részére visszajuttatását, mely a továbbiakban a 
Városgazda Kft. feladatellátását segítené a korábbi közös feladatellátás jegyében. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozta: 
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  Szám:  133/2011. (XII.19.) Kt. határozat 
  Tárgy:  Beszámoló az Encs Város Szociális Helyzetének Javításáért  
        Közalapítvány tevékenységéről 

 
A Képviselő-testület megtárgyalta az előterjesztést és az Encs Város Szociális 
Helyzetének Javításáért Közalapítvány tevékenységéről szóló beszámolót elfogadja 
azzal, hogy tudomásul veszi a Kuratórium lemondását és mivel az alapítvány nem 
tudja megvalósítani a célját és nem tudja fenntartani törvényes működését kéri az 
ügyészségi eljárás megindítását és az alapítványi vagyontárgyak alapító részére 
juttatását. 
 
Felelős:   polgármester 
Határid ő: azonnal 

 
 
Napirend tárgya:           Előadó 
 
6.)        Beszámoló az Encs Város Kultúrájáért és Sportjáért Közalapítvány Varga József 

 tevékenységéről        a Kuratórium elnöke  
      
Bratu László polgármester köszönti az alapítvány képviseletében jelen lévő Varga József elnök urat. 
Köszöni, hogy részt vesz a testület munkájában. Köszönetét fejezi ki azért is, hogy az általa képviselt 
alapítvány szabályosan, felelősségteljesen végzi munkáját, a média irányítása és a feladatellátás nem 
formális, hanem tényleges munka folyik. 
Ezen alapítvány esetében is megtörtént az átalakítás, az új kurátorok jól beilleszkedtek a munkába és a 
város meg sem érezte a váltást. Ez főleg az elnök úrnak köszönhető, aki jelentős időt fordít arra, hogy ez 
így legyen. 
Megkérdezi, elnök urat kívánja-e kiegészíteni szóban az írásos anyagot? 
 
Varga József a kuratórium elnöke két gondolatot szeretne megosztani a képviselő-testülettel. Először is 
szeretné megköszönni a belé vett bizalmat és azt, hogy a testület újabb 4 évre bízta rá a kuratórium 
vezetését. Másrészt ígéretet tesz arra, hogy a jövőben minden igyekezetével azon lesz, hogy az alapítvány 
működésének féloldalasságát megszüntesse és a sport tevékenység irányítása, támogatása is éppen olyan 
fontos és magas színvonalon végzett része legyen a munkájuknak, mint a média esetében. 
 
Karsai Attila  képviselő, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke kiegyensúlyozottnak tartja az 
alapítvány munkáját, melyben mint arra polgármester úr is rávilágított a szubjektum jelentős szerepet 
játszik. Éppen ezért köszönetét fejezi ki a kuratóriumnak és a médiavezetőknek a színvonalas munkáért. 
Tájékoztatja továbbá a testületet arról, hogy egy pályázat révén lehetővé vált, hogy olyan nézők is 
élvezhessék az encsi televízió munkáját, akik nem kábeltévé előfizetők. Reméli, ezzel a lehetőséggel 
sokan fognak élni. 
 
Bratu László polgármester kérdés, észrevétel hiányában szavazásra bocsátja a beszámolót. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozta: 
 
  Szám:  134/2011. (XII.19.) Kt.  határozat 
  Tárgy:  Beszámoló az Encs Város Kultúrájáért és Sportjáért   
    Közalapítvány tevékenységéről 

 
A Képviselő-testület megtárgyalta az előterjesztést és az Encs Város Kultúrájáért és 



 

 

6 
Sportjáért Közalapítvány tevékenységéről szóló beszámolót elfogadja. Egyúttal 
köszönetét fejezi ki a Kuratórium és a média vezetők felelősségteljesen végzett 
munkájáért. 
 
Felelős:   polgármester 
Határid ő:  azonnal 

 
Napirend tárgya:           Előadó 
 
7.)       Indítványok, bejelentések          Bratu László  

            polgármester  
  

7.1 A köztisztaságról és hulladékkezelésről szóló rendelet módosítása  
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Kléri Bertalan képviselő, a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság két 
részre bontotta az előterjesztést.  
Az első részben a 2012.évi díjtételekkel foglalkoztak. A bizottság ülésén részt vettek a szolgáltató 
képviselői és ismertették a díjkalkulációs elveket, megvilágították annak hátterét és ismertették a 
költségek növekedését, melyek az előterjesztés szerinti díjakat eredményezték. A bizottság azt tekintette 
feladatának, hogy a szolgáltatási színvonal megtartása mellett érje el azt, hogy a lakosság terhei 
csökkenjenek és a szolgáltató is talpon maradhasson. Ezen elvek jegyében lezajlott egyeztetés 
eredményeképpen az alábbi szolgáltatási díjak alakultak ki: 60 literes edényzet ürítési díja 131 forint/hó, a 
110 literesé 261 forint/hó, az 1100 literesé 2610 forint/hó. Az eseti zsák és a több edény ürítési díját az 
elmúlt évekhez hasonlóan most sem kívánta a szolgáltató emelni. Ezekkel a módosításokkal javasolja 
bizottság a rendelet-tervezet elfogadását. 
A második részben a bizottság a kukázás, guberálás tilalmára vonatkozó rendelkezésekkel foglalkozott. 
Ezek elkövetésének szabálysértéssé nyilvánítása már régi igénye a városnak. A végrehajtása, a betartása 
és betartatása lesz komoly feladat. A bizottság a módosítással egyetért és kéri a lakosság mielőbbi, széles 
körű értesítését. 
 
Bratu László polgármester a díjképzés kapcsán tájékoztatja a képviselőket, hogy az országgyűlés előtt 
van az új hulladéktörvény is, így valószínűleg utoljára hárult ez a feladat a képviselő-testületre. Ez a 
szolgáltatás is hatósági árassá válik. 
A helyi, térségi hulladékszolgáltató ABA Hg. szépen fejlődik. Az ipartelepen szép telephelyet létesített és 
rendelkezik a legújabb technológia szerinti begyűjtő járművel is. A gépparkja nagyon fejlett és korszerű. 
Hosszú időn át tudja majd szolgálni Abaújt. 
Remélhetőleg a jövőben sem az út menti árkokban és egyéb eldugott helyeken kerülnek majd a 
szeméthalmok elhelyezésre, hiszen mindenkinek az az érdeke, célja, hogy minden hulladék a 
hulladékgyűjtő-telepre kerüljön, ahonnan válogatás után a már fel nem dolgozható része kerül 
továbbszállításra Sajókazára. 
A szolgáltató és a Városgazda Kft. együtt végzi az évi kétszeri lomtalanítást és az őszi kerti hulladék 
begyűjtést. Bízik benne, hogy utóbbi olyan bioerőműbe kerülhet az elkövetkező években, amely az  
önkormányzati intézmények energiaellátásának jelentős részét fedezni tudja. Hatalmas mennyiségű a 
komposztálható hulladék is, mely nagy értéket képvisel a biomassza előállítás kapcsán. 
 
Bratu Ferenc képviselő azt szeretné megtudni, hogy ki fogja a guberálás, kukázás tilalmának betartását 
ellenőrizni? 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a végrehajtásért a jegyző felelős. A feladat elsősorban a 
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közterület-felügyelőkre vár, illetve ha szükséges ebben a rendőrség segítségét kell majd kérni. A kukázók 
esetében egy jól szervezett 8-10 fős csapatról van szó. 
Ezzel a rendelkezéssel nem a szegényeket kívánja sújtani a város, hanem közegészségügyi problémáknak 
kíván véget vetni. Nem gátja ez annak, hogy a külön kitett mások számára még használható holmikat, 
eszközöket, akár a száraz kenyeret a rászorulók elvigyék, de az egy hetes háztartási hulladékot tartalmazó 
kitett hulladékgyűjtőben nyúlkálni, abban kotorászni járványveszélyes. 
A végrehajtás nem kis munka, de a legkisebb eredmény is eredmény. 
További kérdés, észrevétel, javaslat hiányában szavazásra bocsátja az előterjesztést. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az alábbi 
rendeletet alkotja: 
 

Encs Város Önkormányzat Képviselő-testületének 
15/2011. (XII.20.) önkormányzati rendelete 

a köztisztaságról és a hulladékkezelésről szóló 26/2004.(IX.21.) önkormányzati rendelet 
módosításáról 

  
Encs Város Önkormányzatának Képviselő-testülete (a továbbiakban: Képviselő-testület) a helyi 
önkormányzatokról szóló többször módosított 1990. évi LXV. törvény 8. § (1) bekezdésében előírt 
településtisztasági feladatkörében eljárva, a hulladékgazdálkodásról szóló 2000. évi XLIII. törvény (a 
továbbiakban: Hgt.) 21. § (1) bekezdésében és 23. §-ában, 27. § (4) bekezdésében, 31. § (2) bekezdésében 
kapott felhatalmazás alapján, figyelemmel, a települési hulladékkezelési közszolgáltatási díj 
megállapításának részletes szakmai szabályairól szóló 242/2000. (XII.23.) Kormány rendelet (a 
továbbiakban: Hdr.) előírásaira a köztisztaságról és a hulladékkezelésről szóló 26/2004. (IX.21.) 
önkormányzati rendelete ( továbbiakban: rendelet ) módosításáról az alábbi rendeletet alkotja: 

1.§ 

A rendelet 28.§ (4) bekezdés helyébe az alábbi rendelkezés lép: 

28.§ (4) A fizetendő egységnyi díjtétel a szilárd hulladék esetében: a gyűjtőedényzet egyszeri ürítési díja, 
illetve az elszállításra átvett hulladék térfogat szerint meghatározott díja. 

A 2012. január 1. napjától érvényesíthető legmagasabb díj: 

a) szabványos 60 literes edényt esetén:131 Ft/ ürítés + Áfa 
b) szabványos 110 literes edény esetén: 261 Ft/ürítés+Áfa 
c) szabványos 1100 literes edény esetén:2610 Ft/ürítés+Áfa 
d) speciális hulladékgyűjtő zsák az eseti többlet hulladék gyűjtésére: 240 Ft/db+ Áfa 
e) Második, illetve többlet edény igénybevétele: 205 Ft/ürítés+Áfa  
Kedvezmények:  

A Szociális és Egészségügyi Bizottság a szociális előirányzat terhére maximum 50 %-os díjfizetési 
kedvezményt nyújthat a 75 év feletti egyedülálló személy részére, akinek jövedelme nem éri el a havi 
45.000.- Ft-ot.  
A kedvezményre való jogosultság és annak mértéke eseti, méltányossági jogkörben hozott döntés.  

 
2.§ 

A rendelet 18.§ (4) bekezdés helyébe az alábbi rendelkezés lép: 
 
18.§ (4) A közterületen lévő hulladéktároló edényekbe nyúlkálni, abban guberálni, abból hulladékot 
elvinni tilos! 
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3.§ 

A rendelet 33.§(2) bekezdése az alábbi 33. ponttal egészül ki: 
 
33.) aki közterületen álló, illetve oda ürítési szándékkal kihelyezett hulladéktároló edénybe nyúlkál, abban 
guberál, abból hulladékot elvitel céljából kivesz. / 18.§ (4) / 

 
4.§ 

A rendelet a 2-3.§ rendelkezési a kihirdetést követő napon lépnek hatályba, míg az 1.§ rendelkezései 
2012. január 1. napjától lépnek hatályba. 

 
Kmf. 

Bratu László sk.       dr. Halász Ferenc sk. 
           polgármester                jegyző 

 
 
7.2  A víziközműből szolgáltatott 2012. évi ivóvíz- és csatorna díjakról szóló rendelet tervezet 
 
Bratu László polgármester kéri a szakbizottság véleményét. 
 
Kléri Bertalan képviselő, a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság elnöke elmondja, hogy a mai talán az 
utolsó vízdíj megállapító döntés a testület életében. Az előterjesztés 0 Ft emelést tartalmaz, melynek 
elfogadását és a támogatási igény benyújtását támogatja a bizottság. 
 
Bratu László polgármester kijelenti, hogy valamennyi szolgáltató problémája a hatalmas kintlévőség. A 
Borsodvíz is belátta, hogy egy újabb áremeléssel csak a kintlévőségének összegét növelné. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az alábbi 
rendeletet alkotja: 
 

Encs Város Önkormányzat Képviselő-testületének 
16/2011. (XII.20.) önkormányzati rendelete 

a víziközműből szolgáltatott 2012. évi ivóvíz- és csatorna díjakról 
  
Encs Város Képviselő-testülete az 1990. évi LXXXVII. törvény. 7. §. (1) bekezdésében foglalt 
felhatalmazás alapján, az Alkotmány 44/A.§ (2) bekezdése szerinti feladatkörben eljárva az 
önkormányzati tulajdonú VIZIKÖZMŰ-ből a Borsodvíz Zrt. által szolgáltatott ivóvíz – és csatorna díjak 
vonatkozásában a következőket rendeli el: 

1.§. 
Az önkormányzati tulajdonú víziközműből szolgáltatott ivóvíz- és csatornahasználat után a 2. §-ban 
megállapított díjat kell felszámolni. 

2. §. 
(1) A szolgáltató által biztosított  
  közületi ívóvíz díja: 459.-Ft/m3  
 lakossági ívóvíz díja: 424.-Ft/m3 
 csatornahasználat díja locsolási kedvezmény nélkül: 559.-Ft/m3 
(2) Az (1) bekezdésben megállapított díj az általános forgalmi adót és a vízterhelési díjat nem 
tartalmazza. 
(3)A vízterhelési díjat a szolgáltató a (1) bekezdésben foglalt összegen felül a Borsodvíz Zrt. területén 
egységes kiszámlázással, az elvezetett szennyvíz mennyiség arányában hárítja át a szolgáltatást igénybe 
vevőkre. 

3.§. 
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(1) A megállapított díjat a gazdálkodó szervezet felé havonta, a lakosság felé a szolgáltató saját 
ütemtervének megfelelően a bekötési vízmérő adatai alapján kell számolni.  
(2)     A fogyasztás mennyiségét vízmérő hiányában az 1. sz. melléklet szerinti átalánnyal kell 
meghatározni. 
 

4.§. 
(1) Ezen rendelet 2012. január 1-jén lép hatályba.  
(2) A víziközműből szolgáltatott 2011. évi ivóvíz- és csatorna díjakról szóló Encs Város Önkormányzat 
Képviselő-testületének 16 /2010. (XII.21.) önkormányzati rendelete hatályát veszti. 
(3) A rendeletben foglaltakat a hatálybalépés utáni vízfogyasztás és szennyvízelvezetés elszámolásánál 
kell alkalmazni. Abban az esetben, ha a rendelet hatályba lépése és a fogyasztás leolvasása nem esik 
egybe, a számlázás alapjául szolgáló mennyiséget meg kell osztani a díjváltozás előtti és utáni  időszakra. 
  

Encs Város Önkormányzat Képviselő-testületének 
a víziközműből szolgáltatott 2012. évi ivóvíz- és csatornadíjakról szóló 16/2011. (XII.20.) önkormányzati 

rendelete 1 sz. melléklete 
 

I.Lakó-, üdülőingatlanok vízfogyasztásának figyelembe veendő átalány-mennyiségei 
1. beépített ingatlanok ( telkek ) 

1.1 udvari csappal           40 l/fő/nap 
1.2 épületen belüli, de lakáson kívüli közös vízcsappal ( Vízöblítése WC. nélkül )  60 l/fő/nap 
1.3 mint az 1.2, de lakáson kívüli közös vízöblítéses WC.-vel 75 l/fő/nap 
1.4 épületen belüli, lakásokon belüli vízcsappal ( vízöblítése WC. nélkül )   65 l/fő/nap 
I.5 mint az 1.4, de épületen belüli, lakáson kívüli közös vízöblítéses WC.-vel  80 l/fő/nap 
1.6 épületen belüli, lakásokon belüli vízcsappal és vízöblítéses WC.-vel   95 l/fő/nap 
1.7 épületeken belüli, lakásokon belüli vízcsapokkal, vízöblítéses WC.-vel,  
 hagyományos fűtési ( fürdőhengeres ) fürdőszobával      120l/fő/nap 
1.8 mint az 1.7, de egyedi, éjszakai áramfelvételes vízmelegítővel    150 l/fő/nap 
1.9 mint az 1.8, de központi melegvíz-ellátással, ill. nem korlátozott fűtési 
 egyedi vízmelegítővel          180 l/fő/nap 

2. házi kert locsolás 
Az ingatlan beépítetlen területe, de legfeljebb az ingatlan terület 50%-ának     1 l/m2/nap 
alapulvételével  

3. gépkocsi mosás (tömlővel)          400 l/szgk/hó 
4. állatállomány itatása számos állatonként        40 l/db/nap 
5. közkifolyókon fogyasztott víz átalány mennyisége 150 m-es körzetben  

lakók száma szerint          30 l/fő/nap 
6. A személyi tulajdonban álló- vállalkozáson kívüli – nyaralók, üdülők, házi kertek esetében az 1/1.3 
pontokban megállapított átalánymennyiségek alapján ha idényjellegű az ingatlan üzemeltetése évente 
összesen 5 hónapra ( május-szeptember hónapokra), amennyiben az ingatlan üzemeltetése nem 
idényjellegű 12 hónapra kell az ivóvíz- és csatornadíjat felszámítani. 
 

Kmf. 
      Bratu László sk.        dr. Halász Ferenc sk. 

polgármester          jegyző 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 
 

 Szám:  135/2011. (XII.19.) Kt. határozat 
 Tárgy:  Víziközmű díjához támogatási igény bejelentése 



 

 

10 
 
Encs Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2012. évre vonatkozóan 
kidolgozott, a támogatási kérelemben közölt, fajlagos költség-ráfordítási adatokat 
elfogadja és a  támogatási igény bejelentését tudomásul veszi, azzal egyetért. 
Felkéri a polgármester, hogy a támogatási igény bejelentésével kapcsolatos 
intézkedéseket tegye meg. 
 
 Felelős: Polgármester 
 Határidő: 2011. december 31. 

 
7.3 Kéményellenőrzési díjakról szóló rendelet tervezet  
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Kléri Bertalan  képviselő, a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság elnöke javasolja a testületnek 
bizottsága nevében az új díjtételek elfogadását, mely a lakosság felé minimális emelést eredményeznek. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a szolgáltató 3,2%-os emelést kíván érvényesíteni a díjakban.   
 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az alábbi 
rendeletet alkotja: 

 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

17/2011. (XII.20.) önkormányzati rendelete 
a kéményellenőrzési díjakról 

 
A képviselő-testület az egyes helyi közszolgáltatások kötelező igénybevételéről szóló 1995. évi XLII. tv. 
4.§-ában kapott felhatalmazás alapján, az Alkotmány 44/A.§ (2) bekezdése szerinti feladatkörben eljárva 
a következőket rendeli el: 
 

1.§ 
A Képviselő-testület 2012. évre vonatkozóan az 1. sz. mellékletben található kéményellenőrzési díjakat 
állapítja meg. 
 

2.§ 
(1) A rendelet 2012. január 1-jén lép hatályba. 
(2) Encs Város Önkormányzat Képviselő-testületének a kéményellenőrzési díjakról szóló 
15/2010.(XII.21.) önkormányzati rendelete hatályát veszti. 
  

Kmf. 
 
  Bratu László sk.       dr. Halász Ferenc sk. 
   polgármester        jegyző 
 
( A rendelet melléklete a jegyzőkönyvhöz csatolva)   
  
7.4 Borsodvíz szerződés 
 
Bratu László polgármester kéri a szakbizottság véleményének ismertetését.  
 
Kléri Bertalan képviselő, a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság elnöke elmondja, bizottsági vita során 
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a szerződéstervezet komoly kérdéseket és fenntartásokat vetett fel. A szerződés létrejötte azt a pályázatot 
szolgálná, amely az észak-magyarországi régió egészséges ivóvízellátását célozza. 
Az önkormányzat esetében azonban az is több éves probléma, hogyan lehetne a díjakat csökkenteni, ez a 
szerződés pedig a Borsodvíz Zrthez köt újabb 10 évre. Illetve a helyzetet tovább bonyolítja, hogy a 
víziközművekre vonatkozó törvénytervezet szintén az országgyűlés előtt van, így jogszabályváltozás 
várható. Éppen ezért a bizottság azt javasolja, hogy az előterjesztést vegye le a testület a napirendjéről és 
ha szükséges és a helyzet tisztázódik, akkor januárban tárgyalja meg akár rendkívüli ülés keretében. 
 
Bratu László polgármester kijelenti, hogy ez nem azt jelenti, hogy Encs város nem akarja a KEOP 
pályázathoz az üzemeltetési szerződést elfogadni. 200 millió forint a KEOP térséget érintő része. 
1994-ben zrt-t létrehozó 200 önkormányzat nem kötött szerződést az általa létrehozott üzemeltetővel, 
mert az olyan lett volna, mintha önmagával szerződne. 
Egyetért azzal, hogy meg kell várni a jogszabály módosításokat, hiszen a hírek szerint a 270 üzemeltető 
helyett a kormány 35-öt fog meghagyni. Meg kell várni, melyek lesznek ezek. 
 
dr. Vidákovics Béla képviselő a második pontját nem érti a szerződésnek,  azt jelenti ez a 
megfogalmazás, hogy az újonnan kiépített szennyvízrendszer is apportálásra kerül a Borsodvízbe? 
 
Bratu László polgármester kijelenti, hogy az önkormányzat által kiépített részek nem apportálhatóak a 
részvénytársaságba az utánkövetési időszak alatt, Ezen részeket a Borsodvíz  díj ellenében használja. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete az előterjesztést egyhangúlag leveszi napirendjéről azzal, 
hogy a törvényi változások ismeretében januárban újra napirendjére tűzi.  

       
7.5 Nyersanyagnorma megállapítása 
 
Bratu László polgármester azt kéri, hogy a nyersanyagnorma legalább a nagyon fontos élelmiszerek 
áremelését kompenzálja. Mivel a nyersanyag ára nő, ha a norma nem emelkedik, az azt eredményezheti, 
hogy csökken az adag. Fontos azonban az is, hogy ne legyen túlzó sem a norma. Az árak emelkedésének 
várható mértéke 10-15% között lesz. 
 
Karsai Attila  képviselő, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, hogy elgondolkodott 
a bizottság a nyersanyagnorma emelésen abból a szempontból, hogy az ingyenes étkezők miatt a konyhát 
fenntartó oktatási intézmények nem kerülnek-e hátrányba. Végül az az álláspont alakult ki, hogy ha a 
tervezett alatt marad az árak emelése, akkor a testület visszatérhet a kérdéshez és újragondolhatja a 
szabályozást. 
 
Kléri Bertalan képviselő, a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság elnöke kijelenti, hogy a bizottsága 
elfogadja a javaslatot. 
 
Bratu László polgármester felhívja a figyelmet arra, hogy a nyersanyagnorma begyűrűzik a nem 
konyhaüzemeltető intézmények költségvetésébe is, hiszen ők is megfizetik azt az igénybe vett 
szolgáltatás után. Kéri ezért az intézményvezetőket, hogy a költségvetés készítés idejére tekintsék át a 
2011. decemberi és a 2012. január-februári árakat és ha szükséges kezdeményezzék a testületnél a 
módosítást. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 
 
  Szám:   136/2011.(XII.19.) Kt. határozat 
  Tárgy:  Nyersanyagnorma megállapítása 
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Encs Város Képviselő-testülete az étkezést nyújtó önkormányzati intézmények 
nyersanyagnormáit 2012. január 01-től az alábbiak szerint állapítja meg azzal, hogy a 2012. évi 
költségvetés tárgyalásakor újra áttekinti a megállapítás megfelelőségét. 
 

Megnevezés Bölcsőde, Óvoda Általános Iskola Gondozási Központ 
 Gyermek 

étkezés 

Dolgozói 

étkezés 

Napközi Menza Vendég- 

ebéd és 

dolgozók 

3x 

étkezés 

1x 

étkezés 

Vendégebéd és 

dolgozók 

Nyersanyagnorma 286 230 285 210 230 495  230 230 

A 27 % ÁFÁ-val 
növelt nyersanyag 

norma 

 

363 

 

292 

 

365 

 

270 

 

292 

 

629 

 

 292 

 

292 

Térítési díj ua. + 91,8% 

rezsi 

( 560 Ft) 

ua. ua. + 90 % 

rezsi 

(555 Ft) 

Ktg.r. 

szerint 

Ktg r. 

szerint 

+ 91.8%rezsi 

(560 Ft) 

 
 
Felelős:   polgármester 

        Határidő:  2012. január 01. , illetve folyamatos  
 
 
7.6 EVSC és Foci suli előfinanszírozási kérelme 
 
Bratu László polgármester felkéri a szakbizottság elnökét, ismertesse a bizottság véleményét. 
 
Karsai Attila  képviselő, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke javasolja, hogy a 
működőképesség érdekében támogassa a testület a kérelmet, de javasolja annak vizsgálatát, hogy az új 
pályázati keretek tudnak-e reális költségvetést adni az EVSC működésének. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a pályázatban az utánpótlás nevelés működtetése 8 millió 
forintos támogatásból megoldott lesz, illetve az intézményi háttérben lesz kb. 10 millió forintos felújítás. 
A társasági nyereségadó törvény és a látványsport törvény decemberben összhangba került. Meg van a 
kormányzati szándék és az egyesület szeretné a szándékát keresztül vinni és a terveit megvalósítani. A 
pályázat előkészítéséért, bonyolításáért a Sportközpont intézményvezetőjének és Kuszkó Sándor tanár 
úrnak jár köszönet. 
Hosszú távlatokban kell gondolkodni. 2012-ben már az év elején előre megkeresésre kerülnek majd a 
potenciális támogató cégek, mert a nyereségadó folyamatos feltöltését végzők sok esetben már eleget 
tettek decemberre az adófizetési kötelezettségüknek, így a felajánlható rész mögött már nincs guruló 
forint. 
Az EVSC által pályázott 20 millió forint a megyében meghatározó, de országos szinten jóval magasabb 
összegekről van szó. Reményét fejezi ki, hogy mindenki törvényesen fogja felhasználni a támogatásokat, 
és nem kell ezt a rendszert is megszüntetni. 
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Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 
 
  Szám:  137/2011 (XII.19.) Kt. határozat 
  Tárgy:  Az EVSC és a Foci suli előfinanszírozási  kérelme 
  

A képviselő-testület a kérelmekben foglaltaknak megfelelően a 2009. évi támogatás alapján az 
EVSC, valamint a Foci suli részére előfinanszírozást engedélyez azzal, hogy annak összege a 
2012. évi támogatás összegéből utóbb levonásra kerül. 
Elrendeli továbbá a képviselő-testület, hogy a tényleges finanszírozhatóság kérdésére a 
költségvetés tárgyalásakor vissza kell térni. 
 

       Felelős:   pénzügyi irodavezető 
     Határidő:   2012. január 31., illetve a 2012. évi februári Kt. ülés 

 
7.7 Városi Sportközpont Alapító Okiratának módosítása 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a régi közmunka rendszerben az önkormányzat szerződött a 
munkaügyi központtal az intézményei helyett, most azonban minden intézménynek magának kell a 
megállapodást megkötnie. A Városi Sportközpont esetében az Alapító Okiratból hiányzott ennek 
lehetősége, ezért kérte az intézményvezető a módosítást. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az alábbi 
döntéseket hozza: 

 
Szám: 138/2011. (XII. 19.) Kt. határozat 
Tárgy: A Városi Sportközpont alapító okiratának módosítása 
 
A Képviselő-testület megtárgyalta a Városi Sportközpont alapító okiratának 
módosítására vonatkozó előterjesztést és azt jóváhagyja. 
 
Felelős:   jegyző 
Határid ő:  2011. december 31. 
 

 
Szám: 139/2011. (XII. 19.) Kt. határozat 
Tárgy:  A Városi Sportközpont alapító okiratának elfogadása 
 
A Képviselő-testület megtárgyalta a Városi Sportközpont alapító okiratának 
módosítását, és az alapító okiratot egységes szerkezetben elfogadja.  
 
Felelős:  jegyző 
Határid ő:   2011. november 30.  

 
7.8 Encs Város Önkormányzata Polgármesteri Hivatalában foglalkoztatott köztisztviselők 
 teljesítménykövetelményének alapját képező célok meghatározása  
 
Bratu László polgármester kérdés, észrevétel hiányában szavazásra bocsátja az előterjesztést. 
 
Encs Város Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az előterjesztést és egyhangúlag az alábbi 
döntést hozza: 
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  Szám:   140/2011. (XII.19.) Kt. határozat 
  Tárgy:  Encs Város Önkormányzata Polgármesteri Hivatalában  
    foglalkoztatott köztisztviselők teljesítménykövetelményének  
    alapját képező célok meghatározása  

 
Encs Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Polgármesteri Hivatal köztisztviselői 
számára a teljesítménykövetelmények alapját képező célokat az alábbiak szerint 
állapítja meg:  

 
1. A testületi, bizottsági ülések színvonalas szakmai, igazgatási és jogi előkészítése, a 
lebonyolítás feltételeinek biztosítása.  
2. A polgármester, illetve a jegyző feladat- és hatáskörébe tartozó önkormányzati, 
illetőleg államigazgatási ügyek hatékony előkészítése.  
3. Az önkormányzat fenntartásával működtetett intézmények szakmai munkájának 
segítése, az irányítással összefüggő feladatok elvégzése.  
4. Ügyfélbarát és színvonalas ügyintézés biztosítása.  
5. A külkapcsolatok színvonalas teljesítése.  
6. Az önkormányzati vagyonnal (ingatlan- és ingó vagyon) való hatékony 
gazdálkodás, helyi adó és egyéb bevételek tervezett maximális összegének elérésére 
törekvés, a behajtás hatékonyságának emelése.  
7. Ipari park fejlesztése, foglalkoztatás elősegítése.  
8. Az elfogadott településrendezési terv szerinti városfejlesztés, valamint az 
építésügyi, környezetvédelmi és hulladékgazdálkodási jogszabályok előírásainak 
betartása és betartatása.  
9. Az önkormányzat gazdálkodására vonatkozó rendelkezések maradéktalan 
betartása, a fizetési kötelezettségek időben történő teljesítése és a költségvetés 
pénzügyi egyensúlyának biztosítása.  
10. A számviteli törvény, valamint az államháztartás szervezeti, beszámolási és 
könyvvezetési kötelezettségének sajátosságaival összefüggő jogszabályok 
rendelkezéseinek végrehajtása.  
11. A közbeszerzésről szóló törvény rendelkezéseinek érvényre juttatása.  
12. A közszolgálati etikai követelmények érvényesítése, a szakszerűség, átláthatóság, 
és az ellenőrizhetőség előtérbe helyezése.  

  
Határid ő: 2012. január 01., illetve folyamatos  
Felelős:  jegyző  

   
7.9 Bejelentések  

 
Bratu László polgármester megköszöni az egész éves munkát a képviselő-testület tagjainak, az 
intézményvezetőknek, a Városgazda Kft-nek. Köszönetét fejezi ki a lakosságnak a közös 
munkáért és kíván áldott ünnepeket és boldog újesztendőt mindenkinek.  
 
Több tárgy nem lévén a polgármester az ülést bezárja és zárt ülés tartását rendeli el.  
 

K.m.f. 
 
 

Bratu László        dr. Halász Ferenc 
 polgármester                   jegyző 


